
Projektskema 

– Vanløse Lokaludvalg 2015 

Før projektet påbegyndes: 

Titel: 
 
Dato: 
 
Ansvarspersoner i lokaludvalget/ sekretariatet: 

Borgermøde: Vanløse Bymidte – Udvikling eller 
Afvikling? 
5. september 
 
Tovholdergruppen 

Formål: 
Hvorfor skal lokaludvalget lave projektet? Hvad 
vil vi opnå? Hvordan hænger projektet sammen 
med lokaludvalgets overordnede målsætningeri? 
 

Der skal vedtages ny lokalplan for apollovej, og 
der er en ny kommuneplan på vej – der 
indvirker i en ændring af Vanløse bymidte – 
omkr. Vanløse Torv  – denne ændring, skal 
gerne være en positiv udvikling af byrummet til 
gavn for flest mulige borgere i Vanløse og ikke 
en afvikling af bydelens centrum. Derfor vil 
lokaludvalget gerne drøfte med borgere i alle 
aldre om, hvad der for dem, kan give et bedre 
centrum, så disse tanker kan indgå i planerne.  
Projektet hænger sammen med alle 
lokaludvalgets målsætninger – som bindeled 
mellem BR og Vanløse – for at sikre en god 
kommunikation herimellem, samt sikre at 
Vanløses borgere i bred forstand kan komme til 
ordre.  

Målgruppe:  
Hvem henvender projektet sig til? Hvorfor 
ønsker vi at henvende os til dem? Hvad er 
målgruppens ønsker til projektet? 
Laves projektet i samarbejde med nogen? 

 
Projektet henvender sig til borgere der har 
interesse for og bruger Vanløse Torv og øvrige 
rum i centrum – hvilket medfører, at der skal 
gøres en stor indsat på at komme bredt ud til 
folk. 

Tema: 
Har projektet en ’børn og unge’ vinkel? – hvis 
ja, hvilken? 
Spiller projektet sammen med en eller flere af 
Københavns Kommunes politikker og strategier 
for børn og unge? Hvis ja, hvordan spiller de 
sammen? 

Et element i mødet er at få involveret og 
synliggjort børn og unges ønsker til Vanløse 
Torv og de nye planer for Apollovej. 
 
Man kan måske sige at projektet spiller sammen 
med Københavns Kommunes Inklusionspolitik: 
http://www.kk.dk/artikel/inklusionspolitik.  

Miljø:  
Har projektet en lokal miljøvinkel? – hvis ja, 
hvilken? 
Spiller projektet sammen med en eller flere af 
Københavns Kommunes miljøpolitikker og 
strategier? Hvis ja, hvordan spiller de sammen? 

Der ligger i startredegørelsen for Apollovej III 
tanker om nogle parklignende forhold, der kan 
være med til at styrke Agenda 21 plan – og der 
er ilagt krav til miljøforhold i byggeplaner m.v. 

Hvordan skal det laves: Program, kommunikation og afvikling 



Hvad skal der til for at projektet kan 
gennemføres? 
Hvem er ansvarlig for hvilke aktiviteter?  
Tidsplan for de forskellige opgaver. 
 

 
Lokaludvalget har principbesluttet programmet 
– der starter med oplæg og afsluttes med 
gruppediskussioner/workshops. Sekretariatet er 
ansvarlige for at koordinere og planlægge 
programmet i forhold til overordnet tid og 
eksterne aktører – Tovholderne er ansvarlige 
for de enkelte workshops. Sekretariatet er 
behjælpelig med materiale, hvis forespørges. 
Sekretariatet og lokaludvalget hjælpes ad med 
at få kanaliseret arrangementet bredest muligt 
ud. Afvikling – Sekretariatet står for det 
praktiske, lokaludvalget har forpligtet sig til at 
deltage på dagen og sikre at alle workshops er 
bemandet.  
Workshop Ansvarlig  
KP15 ? 
Apollovej III ? 
Midlertidig cykelparkering 
på Indertoften(FJP, 
Klingseystien) og frivillighed 
omkr. etablering   

? 

Bymidten som 
trafikknudepunkt(parkering, 
busser, shared space) 

? 

Handelslivet ? 
Forskønnelse af bymidten; 
kunst, udsmykning 

? 

Forgrønnelse og andre 
miljøinitiativer 

? 

Børneliv: bymidten i 
børnehøjde 

? 

Andet ? 
 

Kommunikationsplan: 
Hvordan kommer vi i kontakt med målgruppen?  
Hvad er hovedbudskabet? 
Hvordan skal det formidles(hvilken vinkel)? 
Hvilke kanaler(møder, web, plakat etc.)? 

Hovedbudskabet er, at der sker forandringer i 
bymidten, og 1) man kan blive klogere på 
planerne og 2) komme med input. – Vinklerne 
kan specificeres i mails til forskellige 
målgrupper, men flyer og annonce vil være 
generel. Netværk skal aktiveres og det er her 
man kan mårette budskabet – lokaludvalget er 
ansvarlige for at kontakte deres netværk – 
Lokaludvalget/tovholdere er ansvarlige for at 
dele flyers ud på torvet.  
Sekt. Laver annonce og flyer, sørger for web, 
sender til skoler, sundhedshus…  

Budget:  
Alle budgetposter i projektet. 

Forplejning: 6.000 kr. (der kommer nye 
forpagtere, så priser kendes først efter 



sommer) 
Annonce og Flyers: 8.000 kr.  
Gaver til oplægsholdere: 1.000 kr. 
I alt: 15.000 kr. 

Hvad er projektets succeskriterier?  
Kriterierne skal kunne måles/kontrolleres efter 
projektet er afholdt, og være meningsfulde i 
forhold til projektets formål. 

At der kommer minimum 100 mennesker, og at 
der er en stor aldersspredning, da dette er med 
til at understøtte, at lokaludvalget er kommet 
bredest muligt ud til borgerne om tilbuddet 
om, at komme med input til udviklingen af 
bymidten.  

Hvilke forventninger er der til sekretariatet?  

Efter projektet er afsluttet: 

Titel på projekt der evalueres:  

Levede projektet op til projektets formål, 
hvordan eller hvorfor ikke? 
 

 

Nåede vi målgruppen, hvis nej, hvorfor ikke? 
Hvis ja, hvordan? 

 

Var der problemer med tidsplanen m.v., hvis ja, 
hvilke? 

 

Blev budgettet overholdt – hvis nej, hvorfor 
ikke? 
 

 

Opfyldte projektet succeskriterierne?  

Skal lokaludvalget prioritere, at lave projektet 
igen? Hvis nej, hvorfor ikke, Hvis ja, hvordan 
kan projektet så gøres endnu bedre? 
 

 

 

 

 

 

                                                             
i
 Vanløse Lokaludvalg - dit bindeled! 
Vanløse Lokaludvalg fungerer som bindeled mellem Borgerrepræsentationen og Vanløses borgere.  
Som bindeled vil lokaludvalget repræsentere borgerne bredt 
Som bindeled skal lokaludvalget kommunikere essensen af vanløseborgernes synspunkter til Borgerrepræsentationen, 
samt ændringsforslag baseret på lokal viden og indsigt. 
Som bindeled skal lokaludvalget formidle borgerrepræsentationens politikker, strategier og planer til Vanløses borgere. 
      - med respekt for alle! 
 
Vanløse Lokaludvalg drøftede sin overordnede funktion/målsætning som bindeled på fremtidsseminaret i 2013, og 
dette blev efterfølgende drøftet og besluttet på lokaludvalgets ordinære møde 16. maj 2013.  


